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Per darrera vegada faré referència a l’article
sobre “Els Àngels fornalutxencs”.
El darrer tir, que en mala puntaria disparà i que
me ferí contra la meva conducta, fou: “En els
anys 60 hi va haver per tota Esoanya una mena
de febre dels clergues joves per despatxar de les
parròquies a les quals havien estat destinats, tots
aquells objectes antics dels que podien treure
quatre sous”. “Perquè, si en alguna eren mestres
els cleres eren en l’art de demanar”. “Un poc de
respecte, Mossens, un poc de respecte..., i més
criteri cultural i mens “oremus”. -”Si tu ho dius”
Mira per on? Contestaré sense tartamudejar,
segur de que mai ningú em podrà dir “mentider”.
Son els fets que ministren els mestres, i jo vaig
procurar ser un bon deixeble de mestres
excel·lents.
En aquells dies vaig inventar-me una revista “El
Raig” per poder comunicar-me directament de
casa en casa amb el poble. Amb un aparell
tubular( no me demanis el seu funcionament que
no el record) jo mateix l’escrivia i a mà
l’imprimia. Hi col·laboraren firmes de prestigi,
pintors den firma cara, poetes de renom.
Com deman col.laboració al poble per escrit “La
Parròquia no és una societat que viu del seu
patrimoni; tampoc és un negoci que cobre amb

més quantitat segons la solemnitat del seu ritu;
la Parròquia s’ha de mantenir com ho fan les
famílies. La Parròquia és canostra. 2, setembre
1968” Pregunt: quina família no hi ha que ven
una joia mer una necessitat major? Nosaltres ho
férem amb els àngels.
Us detall els comptes donats al poble: 1-
picapedrer, Pere Bisbal: 55.009’00; 2- marbrista,
Toni Guillem, 100.486’28; 3- materials, Per J.
Busquest, 10.359’50; 4- transports, Toni
Ginestra, 4.500’00; 5, transports d’enderrocs; 6,
picar pedra, Josep Bernat, 7.747’20; 7,
blanquejar l’església, Pere Sacares, 6.118’00;8,
Casa Paco, Pollença, 53.062’00;9, impremta
Marqués, -sense factura-, 2.288’70;10, Francesc
Castanyer, electricista,51.972’00; 11, Toni
Cladera, electricista, 2.065’00; 12, Pep Puig,
ferrer, -sense factura-, 5.437’00; 13, Jaume
Sastre, fuster, confessionaris, 8.300’00; 14, al
mateix pel treball de la sagristia, 6350’00;15,
Antoni Mayol, diversos treballs,671’00; 16,
Radio Control, 4.835’00; 17, Pep Puig,
canelobres, altar, de ferro, 500;18, A. Forteza,
vidre vitrina tresor sacristia, 600’00; 19, Viuda
“Verd, Sa Poble”, cadires presidencial, altar,
4.000’00; 20, a distintes persones 295’00; 21,
Toni Cladera, electricista, 9.000’00; TOTAL:

335.640’73 ptes. Donatius, en 6 voltes pel poble
i en Caixes i Bans, 245.866’00. Deute pendent,
que a poc a poc se pagà; 89.774’73 ptes. Firmat
pel tresorer Antoni Albertí; al el Vist i Plau,
Agustí Serra, Rector.
Sé que pecaré d’orgull, però me’n fot; el que no
vull pecar és de modèstia ja que no la tenc. Per a
mi la Parròquia no va ser una màquina de fer
sous, doblers, negoci, ni fins i tot denant la
voluntat: els babtismes no se pagaven, la
Parròquia regalava una creueta d’or; en la
Primera Comunió, obsequiava cada infant amb
una Biblia, una petita creute de fuste, un pastís
“el rollo” i l’estampa tradicional; en les bodes
amb un petit detall de llista de noces; no hi havia
fornalutxenc que moris que no tengues al seu
costat la Parròquia a casa i al cementiri per
enterrar-lo. De res del que vaig fer de Rector
me’n repentesc, però, sí, em dóna tal
tranquil·litat que fa que Fornalutx sigui la meva
passió.
Encara diria més coses però...el
silenci té un valor.

Agustí Serra Soler

SI PENS ÉS PERQUÈ VISC

Sobre els àngels Fornalutxencs

Sr. Batle, fa uns dosmesos
vostè i la Regidora de
Participació ciutadana, es
varen reunir amb els veïnats
del Port al local de la tercera
edat, per explicar les actua-
cions realitzades i l’estat dels
objectius de l’Agenda
Municipal, curiosament no
varen parlar ni plantejar un
possible reforma circulatòria
als carrers del Port, fet que
hem tingut coneixement
aquesta setmana passada a
través de la premsa, que s’ha
aprovat un Decret de reforma
circulatòria al Port a espatlles
dels actors socials, tercera
edat, associacions de veïns,
una vegada més es demostra
el talant pot negociador del
alguns responsables polítics
de les àrees de gestió munici-
pal. No sols en nosaltres sinó
també amb els treballadors
de l’ajuntament, primer
aproven un pla de saneja-
ment que els afecta i després
es reuneixen amb els afec-
tats, la política de fets de-
mostra més unes polítiques
púbiques pròpies d’una auto-
cràcia envers de unes políti-
ques participatives pròpies
de una democràcia, però no
tots els polítics de l’equip de
govern afortunadament fan
polítiques d’orelles tapades
davant les demandes ciutada-
nes.

Sr. Batle, a la reunió es va
recordar a la Regidora de
Participació Ciutadana que

feia dos anys (per escrit i ver-
balment) que es demanava la
col·locació un mirall i un
disc de cediu el pas a dos
punts crítics als carrers del
Port, per evitar un accident
de trànsit greu, la resposta i
la manca d’actuacions efecti-
ves ha estat la resposta des de
el novembre del 2009, la se-
cretària present a la darrera
reunió suposadament va
prendre nota, a dia d’avui tot
segueix igual..

Això sí, plantar un arbre
dins un pas de vianants és la
darrera moda al Port, que
també hem denunciat verbal-
ment. Què ha costat fer el
clot, col·locar el protector i
plantar l’abret?, suposen que
no molt més que col·locar
una senyal de cediu el pas i
un mirall per evitar un ensurt.
Què és prioritari les necessi-

tats o els capritxos.?
Ara bé, per fortuna hi ha

Regidors de l’equip de go-
vern en ganes de fer bona
feina, escoltar i avaluar les
demandes dels veïnats,
volem agrair als Senyors
Toni Femenies del PSOE i
Tomás Plomer d’Unió
Mallorquina, la gestió per la
tala de l’arbre al carrer
Tramuntana que suposava un
greu perill pels veïns i via-
nants, així com al personal
de la Brigada de l’ajunta-
ment per la feina feta,

Gràcies.

El President,

Jaume Ensenyat
Associació de Veinats

Quatre Vents
Port de Sóller

CARTES OBERTES

Polítiques d’orelles tapades

OBITUARI

Adéu a un
home bo

Tan simpàtic, tan agut, tan
servicial. L’amoAntoni Valls
ens deixà el passat diven-
dres, als 92 anys. Era una
bella persona, mai més ben
dit. Tenc records inesborra-
bles dels molts anys de co-
neixença. La bona amistat
personal que des de sempre
hem mantingut amb el seu
fill Toni, propicià una relació
molt fluïda amb el finat. De
fet, el vaig visitar tan sols
deu dies abans del fatal des-
enllaç. Allà al seu piset a
Ciutat, on va viure els últims
anys. Qui ho havia de dir,
que aquell seria el nostre
darrer contacte!

Era una figura popular i
molt apreciada. Fou conser-
ge del “Centro” des de 1962
a 1980, en què se li rendí un
sentit homenatge. Compartia
el seu treball professional a
Correus, amb el de transpor-
tista autònom.

Sempre recordaré, entre
finals dels seixanta i princi-
pis dels setanta, quan anà-
vem a cercar llana després
de tondre les ovelles a les
finques de Tramuntana
(Cúber, Turixant, etc.).
Sempre era molt agradable
compartir el viatge amb una
persona tan oberta i tan dia-
logant. Sovint tenia anècdo-
tes, amb la seva manera pe-
culiar de contar-les. M’en-
tretenia molt. Sempre el
veies de bon humor, una
altra de les seves peculiari-
tats que l’adornà tota la vida.

Una figura, si més no, ir-
repetible. Una abraçada molt
forta a la seva família, i en
particular al seu fill, l’amic
Toni, i a la seva esposa, Rosa
Morell, amb qui compartí els
últims 63 anys de la seva
vida, que es diu aviat!

Toni Oliver

Antoni Valls Forteza.

Queixes del Pla
de sanejament

UPyD de Sóller es queixa
que el Pla de Sanejament sia
la fosa que han cavat els par-
tits tradicionals pel nostre
estimat poble de Sóller.

El ciutadans no poden se-
guir confiant en els mateixos
gestors que els han duit a la
bancarrota. L’Ajuntament té
un deute pendent amb els
bancs d’uns 14 milions
d’euros, que van pagant a
base d’uns 700.000 euros
anuals. Per altra banda, es
deuen més de 14.000.000
d’euros a proveidors, una
quantitat que no pot ésser fi-
nançada pels bans en
aquests moments. Aquest
deute es va generar princi-
palment entre els anys 2004
i 2007, segons revela el Pla
de Sanejament, el que pro-
voca que alguns proveidors
no vulguin suministrar més
gènere a l’Ajuntament i que
a vegades i hi escassegi el
material.

Exemples de “no eficàcia
i eficiència” els d’haver pri-
vatitzat serveis com el de
fems (Acciona) o el d’aigua
(Aqualia). Si no s’haguéssin
privatitzat l’Ajuntament
hauria pogut obtenir més in-
gressos i rebaixar moltes
despeses. El poliesportiu in-
acabat i inutilitzat que ens ha
costat 3’5 milions d’euros,
els ciutadans no en poden
gaudir (Fins quan?) d’aques-

ta manera l’Ajuntament no
pot obtenir cap ingrés per
serveis.

“Com seguir confiant en
els mateixos que ens han
duit a la bancarota?” Els ciu-
tadans de Sóller ens pregun-
tam com ha estat possible
aquest desastre.

UPyD Sóller

Exemples de
“no eficàcia i
eficiència” els
d’haver
privatitzat
serveis com el
de fems
(Acciona) o el
d’aigua
(Aqualia). Si no
s’haguéssin
privatitzat
l’Ajuntament
hauria pogut
obtenir més
ingressos i
rebaixar moltes
despeses.


